
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2013
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 11 grudnia 2013 roku
W sesji udział wzięli:
a) piętnastu radnych Rady Gminy - wszyscy obecni

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
e) Radca Prawny - Artur Madeła
f) Kierownik OPS - Krystyna Szustak
g) Dyrektor GOK                                               -  Anna Pietrzak
h) Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                       -  Renata Kulik
i) Prezes ZGK Spółka z o.o.                            -  Mirosław Klemiato

Porządek obrad:

1.Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXXVI sesji Rady Gminy VI kadencji,
2.Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  upoważnienia  kierownika  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  do
wydawania decyzji administracyjnych w sprawach przyznawania dodatku energetycznego,
b) kierunków działania Wójta Gminy,
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
d)   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2013 –
2022,
e) zmian w budżecie gminy na 2013 r.,
f) wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) do Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z
ograniczoną odpowiedzialnością w Dębnicy Kaszubskiej,
g)  zmiany  uchwały  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  13.11.2013  r.  nr
XXXVI/266/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na
2014 r.,
h) odmowy uchylenia uchwały Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 13.11.2013 r. nr
XXXVI/266/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na
2014r.,
i)  nadania  statutu  Gminnemu  Ośrodkowi  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Dębnicy
Kaszubskiej.
3.Przyjęcie  Planu  zbywania  i  obciążania   nieruchomości  na  terenie  gminy  Dębnica
Kaszubska z dnia 03.12.2013 r.
4.Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Dębnica Kaszubska
w roku szkolnym 2012/2013.
5.Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do
sprawozdania.
6.Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.
7.Interpelacje radnych. 

8.Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9.Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10.Zamknięcie obrad.  



Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10.10 w Sali konferencyjnej
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
 Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  przebieg  sesji
zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Wójt  wniósł  o  zmianę  w porządku obrad.  Prosi  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  przyjecia
projektów uchwał  ujętych  w pkt  2f  i  2i.  Prosi  także,  by  w  punkcie  3  ująć  dodatkowo
przyjęcie planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, aportem
do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Spółki z o.o. z dnia 3 grudnia
2013 roku. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  są  jeszcze inne
uwagi do porządku obrad.
Nie wniesiono innych uwag.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad przyjęciem zmian do porządku 
obrad.
W  wyniku  głosowania  przyjęto  zaproponowaną  zmianę  do  porządku  obrad  (15  za,  0
wstrzymujących, 0 przeciw). 
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad   porządkiem  obrad  po
zmianach. 
W wyniku głosowania przyjęto  porządek obrad ( 15 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący).

Porządek po zmianach
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  upoważnienia  kierownika  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  do
wydawania decyzji administracyjnych w sprawach przyznawania dodatku energetycznego,
b) kierunków działania Wójta Gminy,
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
d)   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2013 –
2022,
e) zmian w budżecie gminy na 2013 r.,
f)  zmiany  uchwały  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  13.11.2013  r.  
nr XXXVI/266/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na
2014 r.,
g) odmowy uchylenia uchwały Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 13.11.2013 r. nr
XXXVI/266/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na
2014r.,
3.  Przyjęcie  Planu  zbywania  i  obciążania   nieruchomości  na  terenie  gminy  Dębnica
Kaszubska z dnia 03.12.2013 r. oraz  planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy
Dębnica  Kaszubska,  aportem  do  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  
w Dębnicy Kaszubskiej Spółki z o.o. z dnia 03 grudnia 2013 r.,
4.  Przyjęcie  informacji  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  Gminie  Dębnica
Kaszubska w roku szkolnym 2012/2013.
5. Sprawozdanie Wójta z  działalności  między sesjami i  wykonania uchwał –  uwagi  do
sprawozdania.



6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.
7. Interpelacje radnych. 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9 Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad.  

c/

Do   protokołu  nr  XXXVI z dnia 13 listopada 2013 r. z sesji Rady Gminy uwag nie
wniesiono.

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0
wstrzymujących /.

2
a)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w  sprawie   upoważnienia  kierownika  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  
w  Dębnicy  Kaszubskiej  do  wydawania  decyzji  administracyjnych  w  sprawach
przyznawania dodatku energetycznego
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 1 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /15  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVII/269/2013 i stanowi załącznik Nr  16 do protokołu.

b)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie   kierunków działania Wójta Gminy.
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 2 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /12  za,  1  przeciw,  2
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVII/270/2013 i stanowi załącznik Nr  17 do protokołu.



c)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 3 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /12  za,  1  przeciw,  2
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVII/271/2013 i stanowi załącznik Nr  18 do protokołu.

d)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Dębnica
Kaszubska na lata 2013 – 2022. 
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 4 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /14  za,  0  przeciw,  1
wstrzymujący/.

Uchwała otrzymała nr XXXVII/272/2013 i stanowi załącznik Nr  19 do protokołu.

e)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r..
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 5 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /14  za,  0  przeciw,  1
wstrzymujący/.

Uchwała otrzymała nr XXXVII/273/2013 i stanowi załącznik Nr  20 do protokołu.



f)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia
13.11.2013  r.  nr  XXXVI/266/2013  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości na 2014 r..
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 6 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /13  za,  1  przeciw,  1
wstrzymujący/.

Uchwała otrzymała nr XXXVII/274/2013 i stanowi załącznik Nr  21 do protokołu.

g)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie odmowy uchylenia uchwały Rady Gminy Dębnica Kaszubska
z dnia 13.11.2013 r. nr XXXVI/266/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku
od nieruchomości na 2014r.
Radna A.  Łomża odczytała  projekt  uchwały wraz z uzasadnieniem /załącznik  Nr  7 do
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany  na  posiedzeniu  Wszystkich  Komisji  Rady  i  uzyskał  pozytywną  opinię.
Poinformowała, że podjecie tej uchwały podyktowane jest faktem złożenia wezwania do
usunięcia naruszenia prawa i uchylenia uchwały nr XXXVI/266/2013 z dnia 13 listopada
2013 r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości za 2014. oraz obniżenia
tych stawek o 75%  przez p. Piotra Wickiego zam. Łabiszewo. (data wpływu do Urzędu
Gminy: 26.11.2013 r.) Ponadto poinformowała, że Radni z treścią tego pisma zapoznali się
na posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady, które odbyło się 9 grudnia 2013 r..
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  /15  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVII/275/2013 i stanowi załącznik Nr  22 do protokołu.

Ad 3

Jadwiga  Karaś  –  Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  Plan    zbycia  
i  obciążania  nieruchomości  na  terenie  Gminy Dębnica  Kaszubska  z  dnia  03.12.2013
roku / załącznik nr 8/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
planu.



Radny P. Pałubicki postawił wniosek o wykreślenie pozycji nr 1 z Planu zbycia i obciążania
nieruchomości z dnia 3.12.2013 r., tj: zbycie części działki nr 336 położonej w Dębnicy
Kaszubskiej. 

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  Planem   zbycia  
i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 03.12.2013 r.  
z uwzględnieniem wniosku Radnego Pawła Pałubickiego. 

W wyniku głosowania  Plan zbycia i  obciążania  nieruchomości na terenie Gminy
Dębnica  Kaszubska  z  dnia  3.12.2013  r. został   przyjęty  /14  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/  

Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o przesunięcie przyjęcie planu zbycia nieruchomości na
terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska  aportem  do  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  
w Dębnicy Kaszubskiej  Spółki  z o.o.  z  dnia 03.12.2013 r. do pkt.  10 porządku obrad.
Powyższe  uzasadnił  tym,  że  należy  wyjaśnić  jeszcze  niektóre  wątpliwości  prawne
dotyczące formy przekazywanych aportem, tzn. czy to są nieruchomości czy urządzenia.

Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy ten plan musi być przyjęty na dzisiejszej
sesji, czy nie można tego przełożyć na 30 grudnia na następną sesję?

Wójt  poinformował,  że decyzję należy podjąć już dzisiaj,  nie możemy tego odłożyć na
następną sesję.

Radny  K.  Żukowski  zastanawia  się,  po  co  nam  było  korzystać  z  pomocy  firmy
zewnętrznej?

Wójt  zauważył,  że  musimy  wyjaśnić,  czy  należy  przekazywać  całe  działki,  czy  tylko
zamontowane tam urządzenia. 

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  ma  uwagi  do  faktu,  że  ten  plan  został  tak  późno
przedłożony radnym. Uważa, że należało to zrobić wcześniej. 

Wójt zauważył, że w Planie były wymieniane jako działki do przekazania, okazało się, że
są na dużej powierzchni. Nie ma potrzeby przekazywania ich w całości i dlatego potrzebny
jest czas na doprecyzowanie tego tematu.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radca Prawny jak otrzymał
ten Plan nie zorientował się, że coś jest nie tak?

Radca Prawny poinformował, że wcześniej także nie widział tego dokumentu.

Przewodnicząca Rady J.  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad wnioskiem Wójta  Gminy w
sprawie zmiany porządku obrad.

Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

Porządek po zmianach:  

4.  Przyjęcie  informacji  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w  Gminie  Dębnica
Kaszubska w roku szkolnym 2012/2013.



5. Sprawozdanie Wójta z  działalności  między sesjami i  wykonania uchwał –  uwagi  do
sprawozdania.

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.
7. Interpelacje radnych. 
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10.  Przyjęcie  Planu zbywania  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska,  
     aportem do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Spółki z o.o. z 
       dnia 03 grudnia. 2013 r.. 
11. Zamknięcie obrad.

Ad 4  

Przewodnicząca Rady Gminy J. Karaś poinformowała, że do biura Rady zgodnie z ustawą
o systemie oświaty wpłynęła w terminie informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań
oświatowych za rok szkolny 2012/2013 /załącznik Nr 9 do protokołu/. Na ostatniej sesji
Radni zostali o tym poinformowani i zobowiązani do zapoznania się z tym dokumentem.
Otworzyła dyskusję nad informacją.

Przewodnicząca Rady Gminy J.  Karaś zwróciła  się  z  zapytaniem, gdzie są dyrektorzy
naszych szkół? Omawiamy zagadnienia oświaty i w przypadku pytań, nie mamy ich komu
zadawać. 

Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty E. Fryckowska poinformowała, że jej komisja w
dniu  20.11.2013  r.  zajmowała  się  analizą  sprawozdania  i  rekomenduje  przyjęcie  tego
sprawozdania. 

Podczas analizy zwracano uwagę na:
–zawarte  porozumienia  w  zakresie  realizacji  zadań  oświatowych  dla  naszych
uczniów przez inne samorządy,
–zatrudnienie,
–pomoc socjalną,
–koszty kształcenia młodocianych,
–realizację projektów zewnętrznych,
–prace remontowe,
–koszty utrzymania 1 ucznia w poszczególnych szkołach,
–opiekę w świetlicach,
–realizację zajęć pozalekcyjnych,
–współpracę z rodzicami.

Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  obecnie  trwają  prace  nad  zmianą  przepisów
dotyczących  wymagań  kwalifikacyjnych  osób  sprawujących  opiekę  nad  dziećmi
przebywającymi w świetlicy. Zgodnie z nowymi przepisami  dziećmi  w świetlicach będą
mogły opiekować się osoby bez wykształcenia pedagogicznego.

Wójt poinformował, że przez cały czas podejmowane są kroki w celu obniżenia kosztów
utrzymania jednego ucznia w  każdej z naszych szkół. W szkole w Motarzynie na przykład



wprowadzono naukę języka kaszubskiego, co pozwala na otrzymanie wyższej subwencji
na jednego ucznia. Jest duże zainteresowanie nauką tego języka w tej szkole. Ta szkoła 
z  uwagi  na  sąsiedztwo  szkół  społecznych  w  Niepoględziu  ma  większe  problemy  niż
pozostałe  nasze  szkoły.   Cieszy,  że  jest  dużo  dzieci  w  przedszkolu  przy  szkole  
w Motarzynie i, że co raz więcej rodziców zapisuje dzieci do szkoły w Motarzynie.  

Radna E. Fryckowska zauważyła, że duży wpływ na koszt utrzymania jednego dziecka  
w szkole w Motarzynie ma koszt utrzymania nowej sali gimnastycznej. Potwierdziła także
fakt, że obecnie procentowo więcej dzieci z tamtego terenu zapisywana jest do szkoły  
w Motarzynie niż do Niepoględzia. Sadzi, ze uruchomienie przedszkola przy tej  szkole
oraz wybudowanie sali gimnastycznej w przyszłości zaowocuje.

Wójt  zauważył  także,  że  nowa  pani  dyrektor  szkoły  w  Gogolewie,  która  wcześniej
nadzorowała  szkoły  w  naszym  rejonie  z  ramienia  Kuratorium  Oświaty,  wnosi  wiele
cennych uwag do działalności naszych szkół na spotkaniach z dyrektorami. Stwierdził, że
poprawia się klimat w oświacie.

Radna E.  Fryckowska stwierdziła,  że  z  naszych szkół  jest  wielu  laureatów w rożnych
dziedzinach i na rożnych szczeblach, tj. powiatowych, wojewódzkich czy  centralnych. 

Radny K. Żukowski zwraca uwagę na fakt, że w szkołach nauczyciele „przedmiotowcy” nie
uzgadniają  między  sobą  terminów  omawiania  poszczególnych   lektur.  Uważa,  że  nie
powinno dochodzić do takich sytuacji, że w bibliotece szkolnej nie można ich wypożyczyć,
bo wszystkie klasy w tym samym czasie omawiają tę samą lekturę.  

Radna E. Fryckowska uważa, ze nie powinno dochodzić do takich sytuacji. Nauczyciele
powinni uzgadniać takie terminy, gdyż nie ma potrzeby zakupowania lektur dla wszystkich
uczniów.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy w innych szkołach
naszej gminy także będzie wprowadzony język kaszubski lub inny język regionalny? 

Sekretarz poinformowała, że język kaszubski będzie nauczany tylko w Motarzynie, gdyż
inne szkoły nie wyraziły zainteresowania jego nauką.  Nie chcą wprowadzać nic na siłę.
Odnośnie nauki innych języków regionalnych poinformowała, że rozmawiała w tej sprawie
telefonicznie z ministerstwem. Zwiększone subwencje są przyznawane na naukę języka
regionalnego związanego z regionem  historycznym. Nie otrzymamy subwencji na naukę
języka ukraińskiego, gdyż subwencję na tej język mogą otrzymać samorządy z obszarów
Polski wschodniej.

Radny K. Żukowski zauważył, że rozumie względy ekonomiczne, dla których wprowadza
się język regionalny. Na tej  sali  jest  może jeden kaszub. Wielu rodziców mimo, że są
Kaszubami nie pozwoli swoim dzieciom na naukę tego języka. Uważa, że rodzice nie do
końca otrzymali pełną informację w tym zakresie.  Sadzi, ze zastosowano zły marketing
dla promowania tego zagadnienia.

Radny  P. Pałubicki  zauważył,  że  język  regionalny  jest  językiem dodatkowym.  Jest  on
wysoko dotowany. Jako region  jesteśmy przypisani  do  Kaszubów i  tylko  na ten  język
możemy  otrzymać  dodatkową  subwencję.   Wprowadzając  ten  język,  nie  chcemy
różnicować i dzielić dzieci. Należy pamiętać, że te dzieci muszą uczyć się dodatkowego
języka. 



Radny K. Żukowski uważa, że próbujemy trochę „naciągnąć”  przepisy MEN. Ministerstwo
nie oczekuje, by 100% uczniów korzystało z nauki języka regionalnego. Od przedszkola
uczymy nasze dzieci języka angielskiego, a w szkołach średnich nasze dzieci mają z tym
językiem  problemy.  Często  rodzice  posyłają  dzieci  na  korepetycje.  Na  zachodzie  
w szkołach uczą arabskiego, chińskiego czy rosyjskiego. Czy my nie popełniamy błędu
wprowadzając naukę języka regionalnego?

Wójt stwierdził, że w Europie, która jest podzielona na regiony, jest dbałość o zachowanie
języka i historii. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś zamknęła dyskusję w tym temacie i zarządziła głosowanie
nad  przyjęciem informacji  Wójta  Gminy  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok
szkolny 2012/2013.

Wynik głosowania: 13 za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw.  

/W trakcie głosowania nieobecny Z. Botwinionek/

Ad 5 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 14 listopada do dnia 10
grudnia 2013 r.  /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu/. 
Następnie  Wójt  Gminy  przedstawił  informację  o  wynikach  kontroli,  jakie  odbyły  się  
w naszych szkołach. /Informacja stanowi załącznik Nr 11 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła o złożenie sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  za  okres  od  14  listopada  do  10  grudnia  2013  r.
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 12 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radna  E.  Fryckowska,  odnośnie  skargi  rodziców  na  jej  męża,  poinformowała,  że  ta
sprawa także w jakiś sposób dotyka i ją, jako osobę publiczną. Poinformowała, że uczył
tych  uczniów  już  w  młodszych  klasach  i  ze  strony  rodziców nie  było  żadnych  skarg.
Zarzuty (różne) pojawiły się dopiero w tym roku. Zauważa, że rodzice od razu w skardze
wskazują nauczyciela,  który ma uczyć ich dzieci.  Jej  zdaniem jest to dziwna sytuacja.
Podkreśliła,  że  p.  dyrektor  zorganizowała  spotkanie  rodziców.  Jej  mąż  czekał  pod
drzwiami sali  lekcyjnej,  na które rodzice nie pozwolili  mu wejść.  Powiedzieli,  że jak p.
dyrektor poprosi jej męża, to oni opuszczą to spotkanie. Odbyła się wizytacja z Kuratorium
w  związku  z  tymi  skargami.  Kuratorium  nie  stwierdziło  żadnych  nieprawidłowości.
Zorganizowano mediacje, które także nie przyniosły rozwiązania zaistniałego konfliktu. W
obecnej sytuacji jedynym punktem obrony dla jej męża, było oddanie sprawy do Komisji
Dyscyplinarnej dla nauczycieli działającej przy Wojewodzie. 
Zwróciła  się  także z zapytaniem o cele Stowarzyszenia „Wind Sail  –  Wiatr  w Żagle”  
z Budowa.  
Wójt  poinformował,  że  to  Stowarzyszenie  jest  przeciwne  lokalizacji  farmy  wiatrowej  
w okolicy  Budowa i  chciało  być  stroną w  toczącym się  postępowaniu.  Swoją  decyzją
przyznał stowarzyszeniu status strony w tym postępowaniu.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  dlaczego  dyskusja
publiczna w tej sprawie odbędzie się w Dębnicy Kaszubskiej, a nie w Budowie, tak jak było
obiecane na zebraniu wiejskim?
Wójt  poinformował,  że  przyjęto  taką  tradycję,  że  dyskusja  publiczna  odbywa  się  



w  siedzibie  urzędu.  Jest  to  podyktowane  tym,  że  w  razie  potrzeby  jest  dostęp  do
wszystkich  materiałów  i  można  poprosić  innych  pracowników  o  złożenie  wyjaśnień  
w  przypadku  takiej  konieczności.  Ponadto  poinformował,  ze  dzień  przed  dyskusja
odbędzie się zebranie w miejscowości Budowo. Nie chce by zarzucano mu, że postępuje
niezgodnie z przepisami, czy danym słowem.
Radny M.  Olech  stwierdził,  ze  realizacja  zadania  na  Osiedlu  Północ polegającego  na
budowie  oświetlenia  i  siłowni  zewnętrznej,  odbędzie  się  w  przyszłym roku.  Sądzi,  że
dobrze zrozumiał informacje przedstawioną w sprawozdaniu. Zwrócił się z zapytaniem,  
o zakres raportu oddziaływania na środowisko w związku z planowaną budową budynku
inwentarskiego na hodowlę tucznika w Dębnicy Kaszubskiej.
Wójt poinformował, że określił maksymalny zakres raportu. 
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, kto z ramienia urzędu uczestniczył w odbiorze
zbiornika retencyjnego w Motarzynie?
Wójt poinformował, że nie uczestniczył w jego odbiorze z uwagi na inne przedsięwzięcia.
 Radna I. Tabaka poinformowała, ze nikt nie powiadomił o terminie odbioru ani Radnych 
z tamtego terenu ani sołtysa. Uważa, że prace nie są dokończone. Nie wykonano naprawy
drogi do p. Skibrowskich na łuku w kierunku Gałąźni czy wjazdu na boisko sportowe.  
Po  wszystkich  realizowanych  inwestycjach  pozostały  rozkopane  drogi,  które  tylko
częściowo zostały utwardzone.  Mieszkańcy maja utrudnione wjazdy na swoje posesje.
Najgorsza sytuacja występuje przy posesjach p. Bekier i  Skibrowskich. Mimo obietnicy
nadal nie dowieziono tłucznia na ich utwardzenie. Najgorzej jest na odcinku od p. Bekier
do p. Rączka. Tam nikt suchą noga nie przejdzie. Chodnik połamany przez tira (nie udało
się  ustalić  właściciela)  zalewany wodą.  Cały koniec Motarzyna tonie.  Prosi  o  podjęcie
działań w celu poprawy tego stanu. 
Wójt zauważył, że chodnik jest wyniesiony i dlatego jest zalewany. 
Radna I. Tabaka poinformowała, że w lipcu wzywała ZGK, by na miejscu zapoznali się  
z  sytuacją,  jaka  tam  panuje.  Miały  być  w  tych  miejscach  zrobione  studzienki.  Tam
naprawdę nie ma jak przejść. Taka sytuacja jest przez cały czas. Wie, ze jest to problem,
ale należy go rozwiązać. Każdy wjazd na posesję, to jedna wielka kałuża. Są chodniki, ale
tak jak gdyby ich nie było, bo nie ma jak przejść. 
Sołtys  Wsi  p.  U.  Rączka  zauważyła,  że  problemy  w  tej  miejscowości  zaczęły  się  od
momentu  wpięcia  sieci  kanalizacyjnej  z  miejscowości  Gałęzów  –  Niepoględzie.   
W okolicach p.  Westrych  panuje  jeden  wielki  fetor.  Coś trzeba z  tym zrobić.  Zbiornik
retencyjny – inwestycja zaplanowana, wykonana. Ta inwestycja wymaga utrzymania. Kto
będzie  się  tym  zajmował  –  utrzymywał?  Uważa,  ze  inwestycja  jest  niedokończona.  
Jej  zdaniem  należy  zagospodarować  teren  wokół  tej  inwestycji  –  ogrodzić,  postawić
ławeczki. Zwraca uwagę, że w stawie już rośnie sitowie oraz występuje niski poziom lustra
wody.
Wójt zauważył, ze obecnie w Motarzynie wykonano zbiornik retencyjny. Gmina nie może
wykonywać  prac  tylko  w  jednej  miejscowości.  Budowa  tego  zbiornika  miała  na  celu
zbieranie  wody  w  tym  miejscu,  w  celu  nieprzedostawania  się  jej  do  piwnic  i  nie
powodowania  podtopień.  ZGK  posiada  przyrząd  do  mierzenia  stężenia   fetoru.
Wykonujemy badania w obiektach. Zgadza się z uwagami dotyczącymi fetoru. Zapewnił,
że  na  etapie  rozruchu  monitoruje  się  różnego  rodzaju  filtry.  Próbujemy  ten  temat
rozwiązać. Zwraca także uwagę na fakt, że w sieci kanalizacyjnej można spotkać deski,
kołki i inne takie rzeczy. Później dzieje się, to co się dzieje. Odnośnie dyżurnych kałuż
poinformował, że Dyrektor Ożarek deklarował wykonanie odprowadzeń wody. Do obecnej
chwili nic nie zrobiono w tym kierunku. Starostwo do każdego zadania domaga się od nas
partycypacji w kosztach. Nic nie zrobią sami od siebie. Miał spotkanie ze Starostą na tej
sali  z mieszkańcami Boguszyc w sprawie remontu drogi do ich miejscowości. Od tego
spotkania nic  nie  zrobiono.  Po wykonaniu kanalizacji  w Motarzynie plusem jest  to,  że
ścieki nie płyną rowami.



Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, czy pismo mieszkańców do Dyrektora Zarządu
dróg Powiatowych pomorze w tej sprawie? Pisali pismo do ZDP w sprawie wycięcia gałęzi,
do chwili  obecnej nic w tym temacie nie zrobiono. Po ostatnich awariach elektrycznych
energetycy stwierdzili, ze im jest niepotrzebne oświetlenie uliczne. 
Radna B. Stachowicz także ubolewa, że nie była powiadomiona o odbiorze drogi w Podolu
Małym,  po  położeniu  dywanika  asfaltowego.   Zwraca  uwagę  na  fakt,  że  nowy  asfalt
kruszeje przy obrzeżach oraz na to, że pobocza nie zostały wykończone. Są one wysokie 
i właściciele posesji maja problemy z wjazdem . Nie wie, dlaczego odebrano tę drogę?
Jednocześnie dziękuje za jej wykonanie.
Wójt stwierdził, ze nie był w komisji  odbierającej tę inwestycję. Jest zaskoczony, że do
komisji odbierającej nie poproszono przedstawicieli społeczeństwa. Wcześniej zgłoszono,
że  asfalt  kruszy  się  przy  posesji  p.  Daleckiego.  Sadzi,  że  komisja  to  zauważyła  
i  odnotowała  w  protokole.  My  tych  inwestycji  nie  robimy  dla  siebie.  Jest  zaskoczony
pozostawianiem takich dołów.
Radny P. Pałubicki  odnośnie fetoru przy posesji  p.  Westrych zauważył,  ze trudno tam
przejechać samochodem. Fetor jest bardzo silny. Prosi Prezesa ZGK by podjęło skuteczne
działania w celu jego likwidacji. Należy pamiętać, że są to ścieki komunalne. Prosi także 
o informacje o projekcie dotyczącym monografii.
Wójt poinformował, że opracowywana jest monografia gminy Dębnica Kaszubska. Uważa,
że takie opracowanie będzie naszą reklamą. Wiele gmin takie posiada.
Radny  P.  Pałubicki  prosi  o  bliższą  informację,  dotyczącą  wydanego  zarządzenia
dotyczącego możliwości spłaty zadłużenia w formie świadczeń zastępczych.
Wójt  poinformował,  że  tym  zarządzeniem  daje  się  możliwość  najemcom  lokali  na
odpracowanie zaległości czynszowych.
Radny P. Pałubicki  prosi  o  podanie więcej  szczegółów dotyczących spotkania z  Radą
Rodziców, które odbyło się 26.11.2013 r.
Wójt zauważył, że szkoła to rodzice, dzieci i  nauczyciele. Na tej  płaszczyźnie powinna
kształtować się normalna współpraca. Obecnie pokazuje się, że najsłabszym ogniwem  
w  tej  współpracy  są  rodzice.  Ta współpraca  w  gimnazjum  budzi  wiele  wątpliwości.  
Ma nadzieję, że p. Dyrektor po ostatnich zawirowaniach wyciągnęła wnioski. Sama szkoła
z tymi problemami wychowawczymi sobie nie poradzi. Rodzice muszą być zaangażowani
w życie szkoły. Rada Rodziców może pomóc w rozwiązaniu wielu problemów szkoły. Liczy
na owocną współpracę z tym ogniwem.
Prezes  ZGK  poinformował,  że  przejął  instalację  kanalizacyjną  od  Gminy.  Nie  jest
cudotwórcą. Na łagodzenie skutków fetoru wydał 70 tysięcy. W tym zakresie robią to, co
tylko mogą. Starają się temu zapobiec.
Wójt  stwierdził,  że nie  zgadza się  z  Prezesem w tej  kwestii.  Uważa,  że zapobieganie
fetorowi  są  to  czynności  związane  z  bieżącym  utrzymaniem  –  konserwacją  instalacji
kanalizacyjnej. Należy na bieżąco analizować i badać zjawisko fetoru.
Prezes ZGK stwierdził, że filtry z węglem aktywnym nie mogą być wszędzie stosowane.
Panująca aura ma także wpływ na wytwarzający się fetor. Nasilenie fetoru zależny od
panującego ciśnienia czy opadów. Zauważył., że w samej Dębnicy Kaszubskiej udało im
się  ograniczyć  fetor.  Wiele  skarg  wykazało,  że  przyczyną  fetoru  jest  źle  wykonana
instalacja wewnątrz obiektów, więc wina leży po stronie użytkowników. 
Wójt stwierdził, że obok p. Westrych nie ma przepompowni, a panuje tam straszny fetor. 
Prezes  ZGK prosi  o  podanie  bliższych  danych  dotyczących  tego  tematu.  Postara  się
wyjaśnić  temat.  W  tym  przypadku  może  być  tak  samo,  jak  w  przypadku  fetoru  
w Gimnazjum.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem dotyczącym informacji  
z przeprowadzonych kontroli. Prosi o podanie, jakiego projektu dotyczyła kontrola?
Sekretarz  poinformowała,  że  kontrola  dotyczyła  przebiegu realizacji  projektu  „Łączymy
pokolenia”. 



Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  prosi  o  informację,  dotyczącą  pobicia  ucznia  
w  Gimnazjum.  Zwraca  się  z  zapytaniem,  czy  to  prawda?  Jeżeli  tak,  to  jakie  podjęto
działania w kierunku zapobiegania następnym takim  sytuacjom? 
Wójt  poinformował,  że doszło do bójki  gimnazjalistów pod szatnią. Pobity uczeń został
zawieziony przez matkę na SOR. O zaistniałej sytuacji powiadomiono Posterunek Policji.
Czekamy na zakończenie dochodzenia w tej sprawie. Ten sam uczeń został także pobity
przez kolegę w trakcie powrotu do domu. Matka ucznia uważa, że szkoła nie stanęła  
w tym przypadku na wysokości zadania. Nie powiadomiono rodziców o incydencie. Uczeń
sam powiadomił rodziców. 
Zastępca Wójta odnośnie odbioru ostatnich inwestycji w Podolu Małym poinformował, że
komisja  składała  się  z  inspektora  nadzoru  (p.  Ożarek),  przedstawiciela  Nadleśnictwa
Łupawa i Urzędu Gminy. Pani Sołtys była powiadomiona o terminie odbioru. Nie mogła
osobiście  uczestniczyć  w  odbiorze,  ale  brał  udział  jej  mąż.  Nie  widział  potrzeby
powiadamiania  Radnej.  Było  ich  widać  w  trakcie  odbioru,  więc  zainteresowani  mogli
dołączyć. Ponadto poinformował, że odbiór musiał być zrobiony natychmiast po wykonaniu
prac, z uwagi na zapewnienie czasu na przelanie środków finansowych za realizację tego
zadania  przez  Nadleśnictwo  jeszcze  w  tym  roku.  Komisja  miała  szereg  uwag.  Była
propozycja,  by  tych  uwag  nie  wnosić  na  etapie  odbioru.  Wykonawca  będzie  jeszcze
utwardzał nawierzchnię, poprawiał pobocza, gdyż są za wysokie. Odbiór był dokonywany
w  największej  chlapie.  Ustalono  z  wykonawcą,  że  do  końca  tygodnia  usunie  szereg
niedociągnięć.  Opóźnienie  wykonania  tych prac  przeciągnęło się  z  uwagi  na huragan,
który  także  przeszedł  przez  naszą  Gminę.  Zapewnił,  że  wszystkie  usterki  zostaną
usunięte.  Inwestycja objęta jest trzyletnim okresem gwarancji.  Problemem jest wysokie
pobocze, które uniemożliwia wjazd właścicielom na ich posesje. Było by całkiem dobrze,
gdyby nie było usterek. Całkiem fajnie by było, gdyby ta droga była trochę szersza. Jest
ona wąska, co stanowi problem przy mijaniu się.   Ma nadzieję,  że do końca tygodnia
niektóre usterki uda się usunąć. Znamy uchybienia i jesteśmy świadomi faktu, że należy je
wyeliminować.
Radna B. Stachowicz zwróciła uwagę, że na wysokości jej posesji został „pasek” - 0,5 m
bieżącego, niewykończonej drogi. Zabrakło połączenia istniejącej „betonki” z nawierzchnią
asfaltową.
Zastępca  Wójta  stwierdził,  że  lasy,  jak  wykonują  drogi  na  swoich  terenach,  to  mają
sytuację komfortową, gdyż zamykają drogę i nie odbywa się na niej żaden ruch. My nie
możemy sobie na coś takiego pozwolić, robimy wszystko za szybko.
Radna  I.  Tabaka  zwraca  uwagę,  że  od  czasu  zakończenia  II  etapu  kanalizacji  
w Motarzynie, prosi o dowiezienie tłucznia na utwardzenie wjazdów.  Obecnie wjazdy to
jedna  wielka  kałuża.  Prosi  ponownie  o  dowiezienie  tego  kruszywa.  Zwróciła  się  
z zapytaniem, czy Zastępca brał udział w odbiorze zbiornika retencyjnego w Motarzynie?
Zastępca Wójta  poinformował,  że  nie  uczestniczył  w odbiorze  zbiornika  retencyjnego  
w Motarzynie. Wie, że wiele rzeczy jest w tej miejscowości do zrobienia. Ta inwestycja jak 
i  inne  objęta  jest  gwarancją.  Zwraca  uwagę  na  fakt,  że  grunt  mimo  stosowanego
zagęszczenia nadal osiada.  Grunt jest rozmoknięty, niestabilny. Temat nie jest zamknięty.
Wójt uważa, że Radna I. Tabaka trochę przesadza.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta 

Ad 6
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji

Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska poinformowała,  

że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach, tj. dwóch we



własnym gronie i jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady. Na pierwszym
posiedzeniu  członkowie  Komisji  zajęli  się  analizą  informacji o  stanie  realizacji  zadań
oświatowych za rok szkolny 2012/2013 oraz projektem utworzenia Gminnego Ośrodka
Kultury i Sportu w Dębnicy Kaszubskiej. Zapoznała z treścią protokołu z dnia 20.11.2013 r.
Na  kolejnym  posiedzeniu  we  własnym  gronie  w  dniu  27.11.2013  r.  w  dalszej  ciągu
zajmowano się sprawą utworzenia GOK i S w Dębnicy Kaszubskiej oraz opiniowaniem
projektu budżetu na 2014 r.  Poinformowała, że ich uwagi do projektu budżetu zostały
przekazane do Komisji Infrastruktury i Budżetu. Odnośnie zamiaru utworzenia Gminnego
Ośrodka Kultury i Sportu poinformowała, że ten temat wymaga jeszcze doprecyzowania.
Należy jeszcze dopracować statut nowo tworzonej jednostki. Maja jeszcze mnóstwo pytań.
Jako Komisja byli w Czarnej Dąbrówce, gdzie funkcjonuje taki model. Należy także dopiąć
sprawy etatowe – zwiększenie liczby etatów. Uczestniczyła w posiedzeniu Rady Sportu.
Uważa, że jest to temat do dalszej dyskusji.

Radna I. Tabaka zauważyła, że sportowcy też nie wiedzą, z czym taka zmiana miałaby się
wiązać. Pozytywem takiej zmiany będzie ulga dla prowadzących kluby sportowe, gdyż  
w przypadku proponowanych zmian, zadania sportowe nie będą realizowane w ramach
konkursu.      

Na  posiedzeniu  wszystkich  Komisji  Rady,  które  odbyło  się  9.12.2013  r.  omawiano  
i opiniowano materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy.

Radny K.  Żukowski  liczy na wspólne posiedzenie wszystkich Komisji  Rady, na którym
będzie  omówiony  szczegółowo  temat  związany  z  zamiarem  utworzenia  Gminnego
Ośrodka Kultury i Sportu. Ma nadzieję, że wtedy usłyszy więcej na ten temat.

Przewodnicząca Rady J. Karaś uważa, że wspólne posiedzenia nic nie wnoszą. Uważa,
że komisje winny częściej pracować we własnym gronie. Posiedzenia wspólne ostatnio
stały  się  jedyną  forma  pracy  Rady.  Uważa,  że  powinny  odbywać  się  one  tylko  
w wyjątkowych sytuacjach. 

Radny  K.  Żukowski  uważa,  że  na  Komisjach  Wspólnych  Radni  wypracowują  bardziej
twórcze zdanie.

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża, tak jak Przewodnicząca uważa, że te posiedzenia
są nieefektywne i trwają za długo. Boi się, że będzie to jedyna forma pracy Rady.

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  uważa,  że  u  nas  posiedzenia  wspólne  to  „sztampa”.
Zastanawia się, kiedy komisje pracują we własnym gronie i zajmują się im przypisanymi
zadaniami.

Radny P. Pałubicki  zauważył,  że ten  rok  jest  rokiem przełomowym. W roku bieżącym
borykamy się z takimi zagadnieniami jak:  skargi nauczycieli  na p. dyrektor gimnazjum,
sprawa aportu mienia do ZGK czy zmiany struktur GOK. W wielu zagadnieniach wspólne
posiedzenia   komisji  odnosiły  pozytywny  skutek,  gdyż  na  sesje  Radni  mieli  już
wypracowane zdanie i nie dochodziło do zbędnej dyskusji. 

Wójt,  jako  osoba z  dwudziestoletnim stażem samorządowym uważa,  że  na komisjach
wspólnych Radni w szerszym zakresie zapoznają się z omawianymi zagadnieniami. Nikt
nie ma odczucia, że niepotrzebnie traci  czas. To zdanie opiera na tym, że pracownicy
Urzędu  często  zarzucają  mu,  jako  kierownikowi  jednostki,  że  jest  za  mało  spotkań
wewnętrznych, co powoduje, że jest mały przepływ informacji o realizowanych zadaniach
na poszczególnych stanowiskach. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś w związku z tą wypowiedzią zwróciła się z zapytaniem,
czy to znaczy, że w poprzednich kadencjach radni gorzej pracowali?      

 



b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu we własnym
gronie, na którym opiniowano projekt budżetu na 2014 r.  Opinie Komisji  w powyższej
sprawie  przedstawi  przy  omawianiu  projektu  uchwały  budżetowej  na  2014  rok.
Zasygnalizował,  że członkowie Komisji  mają obawy co do realizacji  budżetu po stronie
dochodów.   Komisja  spotkała  się  także  na  posiedzeniu  wszystkich  Komisji  Rady,  na
którym omawiano projekty uchwał na dzisiejszą sesję Rady Gminy.

c/   
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  Pałubicki  poinformował,  że  Komisja  

w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniu  we  własnym  gronie.  
Na  pierwszym  posiedzeniu  w  dniu  22.11.  2013  roku  dokończono  kontrolę  z  zakresu
wydatkowania środków na działalność Ochotniczych Straży Pożarnych oraz sporządzono 
i podpisano protokoł.  Na posiedzeniu w dniu 3.12.2013 r. Komisja przeprowadziła kontrolę
w Zespole Szkolno - Przedszkolnym w Dębnicy Kaszubskiej. Z wynikami tej kontroli Radni
zostaną zapoznani na następnej sesji Rady Gminy. Na posiedzeniu wspólnym wszystkich
Komisji Rady, które odbyło się 9.12.2013 r. omawiano i opiniowano materiały na dzisiejszą
sesję Rady Gminy. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  została  zakończona  kontrola
wydatkowania środków na działalność OSP.  Zwrócił się z zapytaniem, czy mają czytać
cały protokoł, gdyż jest obszerny?

Przewodnicząca Rady J.  Karaś  poprosiła  o  odczytanie  wypracowanych przez Komisję
uwag i  wniosków. Uważna,  że  pozostałe  Komisje  winny  się  na  swoich  posiedzeniach
zapoznać z treścią protokołu, który dostępny jest w biurze Rady.

Radny K. Badowski zapoznał Radnych z wnioskami pokontrolnymi z kontroli finansowania
działalności OSP. 

Przewodnicząca Rady J. Karaś otworzyła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, co to jest przepływomierz,
czemu ma służyć i ile kosztuje?

Radny  P. Pałubicki  poinformował,  ze  Komisja  wnioskuje  o  zakup  2  takich  urządzeń  
z przeznaczeniem ich zamontowania w samochodach OSP Dębnica Kaszubska. Pojazdy 
i inne urządzenia użytkowane w jednostkach mają ustalone normy. Normy obejmują pracę
i rozruchy. Nie jesteśmy w stanie ich rozliczyć z paliwa. Te urządzenia umożliwią pomiar
przepływu  paliwa.  Będą  służyć  do  zabezpieczenia  naszego  mienia.  Koszt  zakupu  1
takiego urządzenia to 2 tys. złoty. Nadmienił, że OSP Dębnica Kaszubska zakupuje paliwa
w ciągu roku za 24 tys. zł a OSP Motarzyno za 3.200 zł. Jest także za tym, by prowadzić
ewidencję  –  książki  napraw.  W  tych  książkach  ujmować  takie  dane  jam  numery
ewidencyjne wymienianych części, np. akumulatorów, by można było sprawdzić, czy to
urządzenie faktycznie znajduje się w danym pojeździe.  Uważa, że należy powrócić do
prowadzenia  pogadanek  wśród  społeczeństwa  gminy  o  bezpieczeństwie  pożarowym.
Wcześniej  do  tego  tematu  przywiązywano  większą  wagę.  Każde  gospodarstwo  było
wyposażone w podstawowy sprzęt i te miejsca były oznakowane.

Radny A. Ślipek nie zgadza się z Radnym Pałubickim w niektórych kwestiach. Zauważył,
ze słuchając tej  wypowiedzi  odnosi  wrażenie,  że strażacy posądzani  są o wynoszenie



paliwa.  Odnośnie książki  napraw także uważa,  że jest  niepotrzebna.  Przy zakupie np.
akumulatora  otrzymuje  się  książkę  gwarancji  i  ona  powinna  być  dostępna  w  każdym
samochodzie. Prosi, by także pamiętać o tym, że strażacy z wielu jednostek  dużo prac
wykonują  we  własnym zakresie  nieodpłatnie.  Ma także zastrzeżenia,  co  do  podanych
kwot, jakie zostały wypłacone jako ekwiwalenty dla strażaków za udział w akcjach.

Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy podano datę wykonania tych zaleceń
oraz rekontroli wykonania zaleceń?

Radny P. Pałubicki poinformował, że te uwagi – wnioski, to nie zalecenia pokontrolne, to
wskazówki dla Wójta do wykorzystania w dalszej pracy.

Wiceprzewodnicząca rady A. Łomża uważna, że należy zwiększyć ilość ćwiczeń z zakresu
bezpieczeństwa pożarowego w szkołach.

Wójt  poinformował,  że  ustalono,  że  takie  ćwiczenia  będą  odbywać  się  w  I  półroczu
każdego roku szkolnego.   

Przewodnicząca Rady J. Karaś zamknęła dyskusje w tym temacie.

Ad 7

 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Na  wstępie  przypomniała  Radnym,  że  na  ostatniej  sesji  interpelacje  złożyli
następujący Radni: K. Żukowski, I. Ziółkowski, B. Sowińska i M. Mnich. Poinformowała, że
Radni otrzymali  odpowiedzi na interpelacje. Zwróciła się z zapytaniem, czy odpowiedzi
satysfakcjonują Radnych?
Radny K. Żukowski poinformował, że jego temat jest otwarty. 
Radny I.  Ziółkowski poinformował,  że jego interpelacja została przekazana do Zarządu
Dróg Powiatowych i oczekuje na odpowiedź.
Radna  B.  Sowińska  poinformowała,  że  jej  interpelacja  została  przekazana  do
Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej w Stupsku i także oczekuje odpowiedzi.
Radny M. Mnich poinformował, że kwestia jego interpelacji też jest otwarta.
 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.
 
Radny Ireneusz Ziółkowski prosi o podjęcie działań w celu wymiany lub usunięcia słupa
energetycznego, zlokalizowanego w Dębnicy Kaszubskiej na ulicy Jodłowej przy zjeździe
na drogę wojewódzką 210. Słup po ostatnich wichurach niebezpiecznie się przechylił.

Ad 8 – 9 
  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radny A. Ślipek ponownie prosi o podjecie prac w celu naprawy stanu drogi gminnej  
w Budowie,  prowadzącej  od drogi  powiatowej  na wysokości  kościoła  do posesji  min.  
p.  Sadowskich,  Dadoń.  Droga  nie  została  przywrócona  do  stanu  sprzed  rozpoczęcia
budowy sieci  kanalizacyjnej.  Został  tam zerwany bruk.  Obecnie droga jest  w fatalnym
stanie. 
Prezes ZGK poinformował, że dostał polecenia dowiezienia tam dwóch wywrotek gruzu.
Zawiózł  gruz na tę drogę. Poinformował,  że drogi  nie widział.  Koparka miała tę drogę



wyrównać. Nie czuje się winny w tej kwestii.
Radny  A.   Ślipek  stwierdził,  że  należało  tam  przywieść  czystego  gruzu,  a  nie  gruzu
pomieszanego  z  gliną.  Dziury  powinny  być  zasypane  ręcznie,  gdyż  koparka  jeszcze
bardziej  niszczy  nawierzchnię.  Te  prace  powinny  być  wykonane  przez  wykonawcę
kanalizacji i na jego koszt, a nie przez nas. Zwraca się z pytaniem, dlaczego wykonawca
kanalizacji  po zakończeniu prac,  nie  ułożył  bruku,  który zdjął  przed przystąpieniem do
prac?  Uważa, że należy zdjąć ten bruk, co pozostał, podsypać piachem i na nowo ułożyć.
(Wójt poinformował, że odpowiedź będzie na piśmie)
Zgłasza także potrzebę wycinki krzaków na trasie Budowo – Niepoględzie.
Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  po  odbiorze  każdej  pracy  jest
sporządzany  protokoł?  Czy  jest  tam  zapis  o  zabezpieczeniu  na  poczet  należytego
wykonania  prac?  Zawsze  w  takim  wypadku  można  stwierdzone  usterki  w  przypadku
ociągania się wykonawcy, po wezwaniu do ich usunięcia,  wykonać we własnym zakresie
na koszt inwestora.  Stwierdza także, że nie może tak być, że Radni nie są informowani 
o  odbiorach  prac  odbywających  się  na  ich  terenach.  Zwraca  się  z  pytaniem,  czy
udrożniono  studzienkę  przy  posesji  byłej  p.  sołtys  z  Motarzyna?  Uważa,  że  należy
egzekwować  wykonanie  wszystkich  uchybień  przez  wykonawców.  Protokoły  powinny
odzwierciedlać  wszelkie  stwierdzone  nieprawidłowości  i  być  podpisane  przez  osoby
uczestniczące w odbiorze.  Jeżeli w protokole było zapisane, że droga do p. Skibrowskich
miała  być  naprawiona,  to  dzisiaj  od  nich  powinniśmy  domagać  się  jej  naprawy  
i powinniśmy stanowczo to egzekwować. Zwraca uwagę, że występuje brak konsekwencji
w  działaniu  ze  strony  Urzędu  w  tym  zakresie.  Prosi,  by  w  przyszłości  Radni  byli
informowani o odbiorach. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że na sesjach i innych posiedzeniach była już
wcześniej mowa o tych sprawach. Sądziła, że jest to normą. 

Radny P. Pałubicki prosi o: podjęcie działań w celu zminimalizowania fetoru ze studzienek
kanalizacyjnych  w  miejscowości  Motarzyno.  Uważa,  że  największy  odór  na  zewnątrz
generuje studzienka rozprężna na trasie Niepoględzie – Motarzyno.
Prezes  ZGK  zauważył,  że  na  polach  „DRUTEX-u”  nie  ma  zlokalizowanych  żadnych
studzienek kanalizacyjnych.
Radny P. Pałubicki  zauważył,  że po raz kolejny  wracamy do błędów popełnionych na
etapie  projektowania.  Nie  naszym  zadaniem  jest  wskazywanie  tych  błędów  
i udowadnianie, że coś jest źle zaprojektowane. Projektant winien to naprawić na własny
koszt.  Wykonawca  przed  przystąpieniem  do  realizacji  inwestycji  powinien  dokładnie
sprawdzić dokumentację projektową i ją monitorować w trakcie realizacji. 
Prezes ZGK zauważył, że może dać gwarancję na wykonanie prac po usunięciu awarii.
Przypomniał, że inwestorem dla zadania budowa kanalizacji była Gmina i to Gmina ma
kompetencje  prawne do  występowania  w sprawach  związanych  z  usuwaniem usterek
pogwarancyjnych, a nie on jako Prezes ZGK. 
Radny  P.  Pałubicki  prosi  o  podjęcia  działań  w  celu  naprawy  drogi  powiatowej
przebiegającej przy Gospodarstwie Rolnym p. Lemanna w Motarzynie do Gałąźni Małej.
Jest  tam wiele  głębokich  dziur. Zgłasza także potrzebę wycinki  drzew i  krzewów przy
drodze powiatowej Motarzyno – Kotowo. Wiele drzew jest starych i są spróchniałe. Droga
jest  bardzo  wąska.  Ograniczona  jest  widoczność,  słaba  możliwość  mijania  czy
wyprzedzania.  Zastanawia  się  nad  celowością  podjęcia  uchwały  intencyjnej  w  celu
zobowiązania Zarządcy Dróg Powiatowych do wycinki drzew przy ich drogach. Drzewa są
niejednokrotnie  spróchniałe  i  zgniłe.  Taka  sama  sytuacja  z  rosnącymi  drzewami  na
prywatnych  posesjach.  Obserwując  to  wszystko  stwierdza,  że  bezpieczeństwo
użytkowników dróg jest mniej ważne niż ochrona środowiska. Prosi by przygotować pismo
w tej sprawie do Starostwa.  Prosi także o podjęcie kroków prawnych w celu umożliwienia
otrzymywania  diety,  w  wysokości  diety  Przewodniczącego  Komisji,  jego  zastępcy  



w przypadku  pełnienia  funkcji  Przewodniczącego,  podczas  uzasadnionej  nieobecności
Przewodniczącego na posiedzeniach Komisji.
Radca Prawny w tej  kwestii  poinformowała, że jest konieczność zmiany uchwały Rady
Gminy w sprawie wysokości diet.
Sekretarz zwróciła uwagę na fakt, że tego w dniu dzisiejszym nie rozstrzygniemy. Należy
nad tym tematem popracować.
Radny P. Pałubicki zauważył, że należy ponownie przyjrzeć się tej uchwale.
Radca Prawny zaproponował, by rozważyć możliwość rozliczeń ryczałtowych.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zauważyła, że już na etapie projektu budżetu obcięto
wskaźnik na diety Radnych na 2013 r.
Skarbnik  zauważył,  że  do  projektu  budżetu  przyjęto  1  sesję  w  miesiącu  oraz  po  2
posiedzenia Komisji Rady.
Radna E.  Fryckowska zwróciła  się z  zapytaniem, czy „Orlik”  ma gospodarza? Są tam
dziury w ogrodzeniu. Zwraca także uwagę na częsty pobyt naszej młodzieży gimnazjalnej
w godzinach lekcyjnych ( 11 – 12) na stadionie i w lasku. Pyta się, czy nadal jest tam
zatrudniony ochroniarz?
Radny I. Ziółkowski zauważył, że w latach poprzednich jak były takie sytuacje, to dyrektor
gimnazjum  występował  z  pismem  do  Kierownika  Komisariatu  Policji  w  sprawie
zwiększenia liczby patroli w tych miejscach. Zapewnia, że dawało to pozytywne rezultaty.
Odnośnie pism p. Wickiego zwrócił się z zapytaniem czy Urząd będzie do niego wysyłał
odpowiedzi, czy będzie coś z tym robił?
Radca Prawny poinformował, że cały czas prowadzona jest z tym panem korespondencja.
Na tego pana nie ma sposobu.
Radny I. Ziółkowski uważa, że ten pan za bardzo naciska na urząd w wielu sprawach.
Radca  Prawny  stwierdził,  że  należy  się  przyglądać  tej  korespondencji  i  jeżeli  zajdzie
potrzeba należy podjąć interwencję.
Radny  P. Pałubicki  zwraca  uwagę  na  to,  że  teraz  wnioskował  o  uchylenie  uchwały  
w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014 r. Rada podjęła uchwałę
o odmowie.  Znając  tę  osobę może stwierdzić,  że pójdzie  do  Sądu Administracyjnego.
Zwraca się z zapytaniem, czy ta podjęta uchwała będzie obowiązywała, czy zaskarżenie
nie wstrzyma jej wykonalności?
Radca Prawny poinformował, że uchwała obowiązuje i jej wykonanie jest niezagrożone.
Radny Z.  Bojanowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy zakończono już temat p.  Ćwierza
dotyczący lokalizacji przepompowni na jego działce?
Wójt poinformował, że w tej sprawie jest na jutro umówiony.
Radny M. Olech stwierdził, że żałuje, że na ulicy Kościelnej nie wykonano spowalniaczy
ruchu.
Radny K. Badowski  prosi  o rozważenie możliwości  podpisania umowy na świadczenie
usług  z  firmą  posiadającą  agregaty,  która  w  przypadku  awarii  energetycznych
dostarczałaby takie urządzenia celem zapewnienia dostawy wody. 
Wójt zauważył, ze po raz pierwszy nasza Gmina, tak jak i całe Pomorze zostało dotknięte
taką nawałnicą. Agregaty są ogólnie dostępne. Jest agregat na ujęciu wody w Borzęcinie 
i Dobrej. Dębnica Kaszubska będzie miała nowy agregat w ramach projektu. Ten agregat
zostanie na potrzeby pozostałych ujęć wody. W Podwilczynie widzi  potrzebę agregatu,
gdyż jest tam utrudniony dojazd.
Prezes ZGK zauważył,  że taka sytuacja wystąpiła po raz pierwszy. Nie widzi potrzeby
zakupu  agregatów  do  każdego  ujęcia.  W  każdej  miejscowości  dostarczali  wodę.
Mieszkańcy  mogli  w  trakcie  rozruchu  pompy  zrobić  sobie  zapasy.  Uważa,  że  jest  to
niepotrzebne  wydawanie  środków.  Rzadko  dochodzi  do  takich  sytuacji,  że  wszędzie
jednocześnie nie ma elektryczności.
Radny  K.  Badowski  zwraca  uwagę,  że  jego  miejscowość  jest  na  samym końcu  tego
łańcucha.



Radny K. Żukowski zauważył, że w przypadku braku prądu przez 3 dni odbiorcy mogą
ubiegać się o bonifikatę z tego tytułu u dostarczyciela energii elektrycznej.

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  po  wyczerpaniu  składania  wniosków  przez  Radnych
oddała głos  pozostałym uczestnikom sesji.

Pani  U.  Rączka  –  sołtys  wsi  Motarzyno  zgłasza  następujące  tematy  do  szybkiego
załatwienia w jej sołectwie. Prosi o podjęcie działań w następujących kwestiach:
–usunięcia chorych świerków przy drodze gminnej (skarpa) od posesji p. Koguta do lasu.
Drzewa psują ogrodzenie na ogródkach działkowych. 
–dokończenia prac przy spalonej świetlicy w "czerwonej szkole" i jak najszybsze oddanie
jej  do  użytku.  W  pomieszczeniach  tego  obiektu  była  zlokalizowana  Izba  Pamięci.
Wymagane są prace elektryczne, naprawa schodów, malowanie pomieszczeń. Uważa, że
przeniesienie świetlicy do budynku Remizy Strażackiej, jest wielkim niewypałem. Świetlica
zlokalizowana jest w tej części miejscowości, gdzie jest ciemno. Do świetlicy wchodzi się
po  niebezpiecznych  schodach.  Zwraca  się  z  pytaniem,  czy  jest  zamiar  remontu  tej
świetlicy?
–naprawy  drogi  powiatowej  Ochodza  –  Jamrzyno.  W  drodze,  a  zwłaszcza  na  jej
pierwszym odcinku są olbrzymie wyrwy. Droga na całym odcinku jest w fatalnym stanie.
Uważa, że należy coś z tym zrobić.
–rozwiązanie sprawy byłej kotłowni na osiedlu w Motarzynie. Z tego co pamięta było wiele
planów co do tego obiektu. Obecnie, jej zdaniem, należy ten obiekt rozebrać, by nie doszło
tam do nieszczęścia. 
–brakiem koszy do segregacji,  w takich miejscowościach przyległych do sołectwa,  jak:
Jamrzyno, Ochodza.  Uważa, że jeżeli ustawienie koszy nie jest w tych miejscowościach
opłacalne, to należy mieszkańcom dać worki do segregacji odpadów.
Wójt poinformował, że w Ochodzy są kosze do selektywnej zbiórki odpadów. 
–nadzorem  nad  boiskiem  w  Motarzynie.  Nie  widać  tam  zarządcy.  Zwraca  się  
z  pytaniem,  kto  jest  zarządcą?  Jest  to  duże  boisko.  Było  tam  także  boisko  do  piłki
plażowej.  Obecnie  nić  z  niego  nie  zostało.  Teren  jest  zarośnięty.  Prosi  by  ten  teren
wyrównać,  wykosić.   Zwraca  także  uwagę  na  fakt,  że  boisko  sportowe  winno  być
odgrodzone płotem od przepompowni. Tam jest jeden śmietnik.
–zwraca się także z zapytaniem, czy działka naprzeciwko czworaka (położona przy drodze
wojewódzkiej  210 w kierunku Budowa),  na  której  zlokalizowano kosze do selektywnej
zbiórki  odpadów jest  gminna? Jeżeli  jest  to  teren gminny, to  czy  można  obsadzić  go
krzewami, gdyż w obecnym stanie bardzo szpeci miejscowość. 
–zwraca się także z zapytaniem, czy w miejscowości Motarzyno będzie zatrudniona osoba
w ramach prac interwencyjnych lub publicznych do odśnieżania, utrzymania porządku?
Obecnie, do końca grudnia jest jeden pracownik w ramach prac społeczno – użytecznych.
Zwraca się z pytaniem, czy jest możliwość zatrudnienia kogoś chociaż na 1/2 etatu?
–zagospodarowanie  działki  przy  zbiorniku  retencyjnym.  Zbiornik  jest  fajną  rzeczą.  
Na początku wszyscy byli zachwyceni. Teraz widać, że potrzebny jest tam zarządca. Widzi
potrzebę  zakupu  kosiarki  samojezdnej,  gdyż  jest  tam  duży  teren  do  wykaszania.
Uporządkowania  wymaga  teren  w  stronę  p.  Lemanna.  Teren  należy  wyplantować  i
wyczyścić. Jest tam także dużo drzew. Trzeba im się przyjrzeć, gdyż część jest ładna, a
część należy wyciąć. Zwraca także uwagę na fakt, że zaczynają się tam pojawiać śmieci.
–dokończenie wszystkich prac, po pracach wodno – kanalizacyjnych. Dotyczy to wjazdów
na posesję ( najgorzej. p. Kamiński). W rowie  naprzeciwko remizy ciągle wybija woda.
Woda jest biała, więc zastanawia się, czy nie jest tam podłączona remiza . Uważa, że
pozostawienie mieszkańców, po wykonanej inwestycji, z takimi problemami woła o pomstę
do nieba.



Wójt  zauważył,  ze  p.  Sołtys  jest  zaprawionym  samorządowcem.  Przez  wiele  lat  była
sołtysem sołectwa Motarzyno oraz radną. Uważa, ze wiele spraw, które p. Sołtys zgłosiła
na  dzisiejszej  sesji,  można  było  załatwić  w  jego  gabinecie.  Zaprosił  panią  sołtys   na
rozmowę. Nie ukrywa, że  jest zaskoczony niektórymi zgłaszanymi problemami. Odnośnie
suchych świerków poinformował, że można je wyciąć, a drewno przekazać jako opał do
obiektów gminnych lub osobom potrzebującym. Odnośnie świetlicy poinformował, że w tej
miejscowości  jest  ich  nadmiar.  W  najbliższym  czasie  wejdzie  tam  elektryk.  Latem
wymalowano świetlicę w remizie. Wie, że nie jest to szczęśliwa lokalizacja, ale na razie
musi tam funkcjonować świetlica. Budżet mamy taki,  jaki  mamy. Robimy wiele rzeczy  
w miarę  posiadanych środków. Środki  na cele remontowe są dzielone.  Na pierwszym
miejscu stawiamy jednak na prace w obiektach mieszkalnych. Na terenie Gminy jest duże
zapotrzebowanie na mieszkania. Odnośnie zatrudnienia pracownika poinformował, że jak
będzie  możliwość  zatrudnienia,  to  zwiększymy  ilość  osób  zatrudnionych  w  ramach
współpracy z Urzędem Pracy. Wie, że droga do Jamrzyna jest kiepska, ale uważa, że nie
najgorsza.  Na  terenie  Gminy  jest  wiele  dróg  w  gorszym  stanie.  Odnośnie  kotłowni
poinformował,  że  są  2  oferty.  Państwo  Peplińscy  chcieli  wziąć  w  użyczenie.  Obecnie
wycofali się z tej oferty. Rozważa możliwość jej zbycia tak, jak w Budowie, gdzie została
wystawiona do zbycia. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że zgodnie z obowiązującymi przepisami i umową z ANR
jeszcze przez 2 lata nie będzie można zbyć kotłowni w Motarzynie. 
Wójt odnośnie koszy do selektywnej zbiorki odpadów na przysiółkach poinformował, że
kosze są tam dostawiane. Odnośnie boiska sportowego zauważył, że klub z Motarzyna
ma najlepsze boisko, ale nie ma w ślad za tym żadnych wyników. 
Radny K. Badowski uważna, że w utrzymanie całej infrastruktury sportowej w większym
stopniu  powinni  zaangażować  się  sami  sportowcy.  Dotyczy  to  także  uporządkowania
terenu po boisku do piłki plażowej. Może tam jest potrzebny inny zarządca?
Wójt w sprawie zagospodarowania działki, na której są ustawione kosze do selektywnej
zbiórki odpadów poinformował, że w pierwszej kolejności należy uporządkować sprawy
związane z poprawą stanu chodników w tej miejscowości. Potwierdza, że jest to ładne
miejsce  i  można  tam  wyeksponować  walory.  Prosi,  by  z  planami  dotyczącymi
zagospodarowania tej działki wstrzymać się na jakiś czas. Każda miejscowość oczekuje
inwestycji,  w  tym  dróg.  Rada  nie  zgodzi  się  na  to,  by  w  jednej  miejscowości  robić
wszystko, a w innych nic. Mieszkańcy Gogolewa oczekują drogi. Jest tam taka droga, że
karetka pogotowia odmawia podjazdu pod mieszkania chorych i trzeba te osoby nosić do
karetki. Rada w pierwszej kolejności chce zakończyć inwestycje związane z zapewnieniem
mieszkańcom  wody  i  odbioru  ścieków.  a  następnie  chce  zająć  się  budową  dróg.
Poinformował, że dla m. Motarzyno w budżecie na 2014 rok nie planuje się żadnych zadań
do wykonania. Odnośnie utwardzenia wjazdu do posesji p. Kamińskiego zauważył, że jest
to temat dyżurny, tak jak temat kałuży na przystanku. Ponadto poinformował, że rozpozna
sprawę wybijania  wody  w  rowie  przy  remizie,  może  faktycznie  są  to  ścieki  z  remizy.
Wójt poinformował, że odpowie na piśmie.
Radny K. Żukowski poinformował, że ma przy sobie ankietę,którą jego dziecko przyniosło
ze szkoły. Ankieta dotyczy zbiórki odpadów. Zwrócił się z pytaniem, kto układał do niej
pytania? Jego zdaniem pytania są tendencyjne, gdyż kierują ankietowanego do zbiórki
selektywnej u źródła. Jako Radny ubolewa, że w czasie tej kadencji odbyło się tylko jedno
spotkanie radnych z sołtysami. Uważa, że obrady sesji  to nie miejsce i czas do takich
spotkań i wymiany poglądów dotyczących spraw mieszkańców. Uważa, że takie wspólne
spotkania  winny  odbywać  się  przynajmniej  raz  w  roku.  Proponuje  wyjazd  w  teren  i
spotkania z mieszkańcami. 
Sekretarz  poprosiła  Radnych  o  wypełnienie  tej  ankiety.  Poinformowała,  że  ta  ankieta
została  opracowana  na  potrzeby  realizowanego  przez  Gminę  projektu  „Innowacyjny
samorząd”.  Projekt  realizowany  jest  wspólnie  z  5  innymi  samorządami.  Mieliśmy



obowiązek  jej  opracowania.  Opracowywana  będzie  jeszcze  ankieta  satysfakcji
pracowników.  Jej  pomysłem  było,  by  powiązać  ankietę  tematycznie  z  gospodarką
odpadami. Autorami pytań jest p. Matusik, Jankowska i ona. Uważa, że pytania nie są
tendencyjne. Za rok, dwa trzeba będzie myśleć, czy nie iść z segregacją do źródeł. 
Radny K. Żukowski zauważył, że przystępując do prac nad tym tematem braliśmy pod
uwagę organizowanie punktów zbiórki selektywnej. 
Sekretarz podkreśla, że pracownicy ciężko pracują. Bierze pod uwagę, że ankieta może
spotkać się z krytycznymi uwagami.
Radny  K.  Żukowski  zauważył,  że  przy  opracowywaniu  pytań  do  ankiety  można  było
włączyć Radnych.
Sekretarz poinformowała, że przyjmuję tę uwagę na przyszłość.
Radny  K.  Żukowski  odnośnie  ankiety  uważna,  że  dobrze,  że  w  ten  sposób  chce  się
poznać opinie społeczeństwa w tym temacie. Uważa jednak, że obecnie na zebraniach
wiejskich  należy  ponownie  ten  temat  poruszać.  Jego  zdaniem  należy  mieszkańcom
tłumaczyć,  ze przy selektywnej  zbiórce nie  ma potrzeby mycia wyrzucanych odpadów.
Wcześniej była mowa, że wszystkie pojemniki szklane czy plastikowe mają być czyste.
Uważa, ze taka informacja spowoduje wzrost zainteresowania segregacją.    
Sekretarz w nawiązaniu do ankiety poinformowała, że ankiety przekazano do jednostek
organizacyjnych  celem  jej  rozpropagowania  wśród  mieszkańców.  Jednostki  zostały
zobowiązane do zwrotu, po wypełnieniu, do urzędu. 
Wójt  poinformował,  że  ankieta  została  rozprowadzona  przez  uczniów  naszych  szkół.
Uważna, że dzieci  wykonają to najrzetelniej. 
Radna E. Fryckowska potwierdziła to, co powiedział Wójt. 

Ad 10   
 

Jadwiga  Karaś  –  Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  Plan    zbycia
nieruchomości  na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,  aportem do Zakładu Gospodarki
Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Spółka z o.o.  z dnia 03.12.2013 roku / załącznik nr
13/ nie był omawiany przez Radnych.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad Planem.
Wójt przedstawił – scharakteryzował każdy punkt planu.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, co ze zbiornikiem retencyjnym w Motarzynie?
Skarbnik  poinformował,  że  idzie  w  dzierżawę  do  ZGK.  Aportem  przekazujemy
oczyszczalnię ścieków w Gogolewie.
Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  pytaniem  jaka  jest  różnica  między  I  a  II  etapem
kanalizacji? 
Skarbnik poinformował,  że nie minęło jeszcze 10 lat  od przejęcia gruntów z ANR pod
realizację II etapu kanalizacji.
Radny P. Pałubicki zauważył, że przy realizacji II etapu duża część inwestycji przebiega
przez tereny lasów państwowych, jak to zostało potraktowane?
Skarbnik poinformował, że przekazujemy jako urządzenia. Z  I etapu kanalizacji w aport
przekazujemy tylko działkę w Krzyni, resztę przekazujemy jako urządzenia.
Radny  P. Pałubicki  zwraca  się  z  pytaniem do  Prezesa  ZGK o  wysokość  podatku  od
amortyzacji, jaki będzie stosowany oraz czy będzie on miał wpływ na cenę wody.
Prezes ZGK poinformował, że tak jak Radni, po raz pierwszy widzi ten Plan. Plan ulegał
ciągłym zmianom.   Zauważył,  że  aport  jest  ograniczony.  Na  obecną  chwilę  nie  jest  
w stanie powiedzieć, jakie skutki finansowe wywoła. Spółka, w przypadkach wyjątkowych
jak zagrożenia realizacji zadań, może naliczyć najniższą stawkę amortyzacji. W momencie
przejęcia mienia wystąpi o interpretację prawną do Urzędu Skarbowego. Jest daleki od
tego, by łamać przepisy prawa. Przed uzyskaniem takiej interpretacji, nie podejmie żadnej
decyzji. Uważa jednak, że ta operacja będzie miała wpływ na koszt dostarczania wody  



i odbioru nieczystości płynnych. Jak będzie właścicielem urządzeń, to on będzie musiał
płacić za zajęcie pasa leśnego.  To będzie koszt spółki. Gmina nie może płacić za sprawy,
które ich nie dotyczą. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że odpowiedź na zadane wyżej pytanie powinien znać przed
podjęciem decyzji. Na chwile obecna nie zna konsekwencji swojej decyzji. 
Radny M. Olech zauważył, że Radni niczego nie są pewni, decyzja to ryzyko.
Skarbnik nie zgadza się z wypowiedzią Prezesa. Uważa, że są to stare przepisy, które nie
pozwalały  zmieniać  wysokości  stawki  amortyzacji.  Pan  jako  właściciel  ustala  wartość
początkową  i  stawkę  amortyzacji  indywidualnie  dla  każdej  pozycji.  Sekretarz  mówiła  
o stawce 2-3%. Tym planem chcemy przekazać mienie o wartości 10 mln zł. W budżecie
gminy możemy przeznaczyć środki na dopłaty do stawek.
Radny P. Pałubicki ma uwagi do faktu, że radni poznają wyliczenia dopiero po głosowaniu.
Radny A. Ślipek zauważył, że przyjmując ten Plan, dajemy przyzwolenie na rozpoczęcie
prac związanych z przekazaniem tego mienia. 
Prezes ZGK zauważył, że bez zgody Rady Wójt nie będzie mógł rozpocząć tego procesu.
Radca Prawny zauważył,  że jeszcze Notariusz będzie badał  zdolność aportową. Takie
same czynności  będzie prowadził  także Krajowy Rejestr  Sądowy.   Są to  przeszkody.
Uważa, że podjęta decyzja nie powinna szkodzić Spółce. Prosi, by Spółkę traktować po
partnersku, nie należy na nią patrzeć jak na wroga. Przyjmując Plan udziały Spółki będą
miały  wyższą  wartość.  Koszty  tej  decyzji  nie  będą  wysokie.  Gmina  poniesie  koszt
Notariusza.
Radny K. Badowski zauważył, że dochodzą jeszcze koszty rzeczoznawcy.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem,  kiedy  będziemy
przekazywać wodociągi? 
Mecenas  poinformował,  że  na  dzisiejszej  sesji  przekazujemy  nieruchomości  ujęte  
w Planie. Ruchomości zostaną przekazane oddzielnie.
Radny K.  Żukowski  zauważył,  że  aktem głosowania  dajemy przyzwolenie  na  podjęcie
działań przez Wójta.  Po głosowaniu nasza rola się kończy. Biorąc pod uwagę wartość
przekazanego mienia  i  przyjmując  2% stawkę amortyzacji,  da  to  200 tys.  co  roku do
budżetu spółki. Po 50 latach będą środki na odtworzenie infrastruktury.
Skarbnik zauważył, że te środki będą wykorzystywane na bieżącą działalność zakładu.
Wójt stwierdził, że nie można doprowadzić istniejącej infrastruktury do ruiny.
Przewodnicząca Rady J.  Karaś zamknęła dyskusje w tym temacie.  Poinformowała,  że
dyskusje odbywały się  już wcześniej  na kilku spotkaniach wspólnych.  Dalsza dyskusja
niczego nowego nie wniesie.  Podkreśliła,  jednak, że ma pretensje do Wójta,  że Plan  
w takim zakresie dopiero w dniu dzisiejszym przedstawił Radzie. Uważa, że Radni nie
powinni być zaskakiwani. Są to ważne decyzje, mające duże znaczenie na przyszłość.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad Planem   zbycia nieruchomości
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, aportem do Zakładu Gospodarki  Komunalnej  w
Dębnicy Kaszubskiej Spółka z o.o.  z dnia 03.12.2013 roku.
Wynik głosowania: 11 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące
/ w trakcie głosowania nieobecny Radny M. Mnich/

Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że do Biura Rady od ostatniej sesji
wpłynęła następująca korespondencja:

1)Pismo Wójta Gminy PP 7321-1/2013 z dnia 18.11.2013 r., które zostało skierowane do
p. J. Wenta, dotyczące odpowiedzi na wniosek z dnia 27.09.2013 r. w sprawie kontynuacji
prac nad sporządzeniem projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenu Parku Wiatrowego „Dobra” położonego w rejonie miejscowości Dobra Gmina
Dębnica Kaszubska. Zapoznała Radnych z treścią pisma. /załącznik Nr 14 do protokołu/.
2)Pismo Wójta Gminy GN.7142.65.2013 z dnia 14.11.2013 r., które zostało skierowane do
p. Zbigniewa Kirej  i  p.  T. Piotrowskiej,  dotyczące odpowiedzi  na ich prośbę w sprawie



przyznania  mieszkania.  Radni  na  ostatniej  sesji  byli  zapoznani  z  treścią  pisma  
o  przyznanie  lokalu  mieszkalnego.  Zapoznała  Radnych  z  treścią  odpowiedzi.  (Pismo
przechowywane w teczce OG.0004).
3)Pismo Wójta Gminy GN.7142.69.2013 z dnia 02.12.2013 r., które zostało skierowane do
p. A. Karwowskiej – Kogut, dotyczące odpowiedzi na prośbę w sprawie przydziału lokalu
mieszkalnego. Poinformowała, że z treścią pisma wnioskodawcy, tak jak w poprzednim
przypadku  Radni  zostali  zapoznani  na  ostatniej  sesji.  Zapoznała  Radnych  
z treścią udzielonej odpowiedzi. (Pismo przechowywane jest w teczce OG.0004).
4)Pismo p. P. Wickiego z dnia 22 listopada 2013 r. (data wpływu do urzędu: 26.11.2013 r.)
w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Dotyczy wysokości stawki podatku
rolnego. Radni z treścią pisma zostali zapoznani na posiedzeniu wszystkich Komisji Rady
w  dniu  09  grudnia  2013  r..  Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  pismo  zostało
przekazane  do Wójta celem udzielenia odpowiedzi skarżącemu. (teczka OG.0004).
5)Pismo Stowarzyszenia „Bezpieczny Regin Słupski” w Słupsku z dnia 02 grudnia 2013 r.
Pismo  nawiązuje  do   odbytej  w  dniu  19.12.2013  r.  debaty  poświęconej  poczuciu
bezpieczeństwa  na  terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska.  Zapoznała  Radnych  z  treścią
pisma. (załącznik Nr 15 do protokołu).
6)Protest Mieszkańców z dnia 22.10.2013 r. (data wpływu do urzędu 10.12.2013 r.)  w
sprawie  planowanej  budowie  fermy  tuczu  trzody  chlewnej  w  Dębnicy  Kaszubskiej.
Przewodnicząca  Rady  zapoznała  Radnych  z  treścią  tego  protestu.  Poinformowała,  że
protest  podpisany  jest  przez  320  mieszkańców.  Protest  znajduje  się  na  stanowisku
ochrony środowiska w aktach sprawy).

      Następnie Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś złożyła wszystkim obecnym na sali
życzenia świąteczne.      

Ad 11      

Jadwiga  Karaś  Przewodnicząca  Rady  Gminy,  o  godzinie  16.00 dokonała
zamknięcia obrad XXXVII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy
                                                                                                                                          /-/Jadwiga Karaś

  
   
 
 

 

 


